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Abstract :

Social relationships have been expanded in the Islamic Arabic Civilization with the
Islamic Conquests’ Expansions in all directions from Arabian Peninsula Geography
and it increased in terms of expansion and population with the beginning of the
Abbasid Age. This development was reflected in social relationships on all levels
constituting that nation. Starting from this point, I have studied in this thesis the
relationship of civilization communication between Arabic territories and Foreign
Arabic Civilization Communication in the Arabic Language during the Abbasid Ages-
the first and the second-by standing up on the most positive important consequences
resulted from that relationship and its effect in developing the Arabic Linguistic
Research in particular and the Arabic Language in general.

Key words: Communication — Civilization — Development - Arabic Language-
Relationship

Résumé:

Les relations Sociales ont dévelopé dans la civilisation Arabe Islamique avec
I’xpansion des conquétes Islamiques dans toutes les directions a partir de la
géographie du péninsule Arabe et elles augmentent au niveau d’expansion ainsi que
de population avec le début d’age Arbbasside. Ce développement se réflecte dans les
relations sociales a tous les niveaux qui constituent cette notion. A partir de ce point,
j’ai étudi¢ dans cette thése la relation de communication civilizationnelle entre les
téritoires Arabes et la communication civilizationnelle Arabe étrangére par la langue
Arabe durant les premiers et deuxiéme des Ages basant sur les résultats les plus
importants positifs de cette relation et son effet sur le développement de la recherche
linguistique Arabe en particulier et la langue Arabe en général.

Mots clés : Communication — Civilisation — Développement — Langue Arabe —
Relation.



